
S veľkou radosťou Zámkov, ktorá práce uskutoční v subdodávke cez firmu VENDASTAV 
Vám oznamujem že s.r.o..
zmluva na europrojekt  Klimatické zmeny na našej planéte sa začínajú prejavovať. 
„Revitalizácia centra Neočakávané dažde s obrovským spádom vody neobchádzajú ani 
obce Alekšince“ je Alekšince. Nedávno sme mali opäť problémy na Tehelnej ulici, na 
podpísaná a dielo sa Hlbokej ceste na Balkáne a na Skrkoch. V absolútnom merítku sa 
v krátkom čase začne prejavovala nespútaná sila prírody a živlov, ale boli prípady kedy sa pod 
realizovať. Hodnota spôsobené škody podpísal ľudský faktor. Bolo to hlavne vysádzanie nie 
p r o j e k t u  j e  práve najvýhodnejších plodín na kopcovitých terénoch – kukurica, 
653.712,46€. Obec zemiaky a pod. Zo svahu, kde je kukurica voda  bez zábran zbehne a keď je 
získala 621.026,84   vo váčších množstvách, berie so sebou aj ornicu. Tento jav spôsobuje 
čo v korunách činí zaplavovanie chodníkov, ciest a vôbec väčšej časti infraštruktúry. 
18.709.054,59 Sk. V dôsledku klimatických zmien by všetci vlastníci takýchto pozemkov 
Rozdiel bude hradiť mali zvažovať čo a kde budú sadiť. RSC v Nitre bola  ústretová a prečistila 
obec z vlastných prícestné rigoly na Žombochu. 
prostiredkov. V rámci Vyzývam všetkých vlastníkov výjazdových mostíkov, prietokov 
projektu sa bude realizovať výstavba a rekonštrukcia chodníka na ulici pod nimi a priestranstiev pred svojimi domami aby si tieto pravidelne 
Školská, výstavba aj rekonštrukcia chodníka na uliciach Hlavná a čistili, udržiavali ich a tak zabezpečili čo najlepšie odtekanie vody.
Kostolná, lávka cez potok Andač pre peších na ulici Hlavná, sadové        V rámci koncepcie rozvoja obce 
úpravy pri obecnom úrade, vybudujú pristupujeme k budovaniu infra-
sa parkoviská na ulici Školskej a pri štruktúry / voda, plyn / na hlbokej 
obecnom úrade, zrekonštruuje sa ceste. Táto ako ju poznáme a je 
chodník k obecnému úradu, v parku situovaná nezodpovedá riadnemu 
pri obecnom úrade sa vybudujú katastrálnemu stavu. Inými slovami 
parkové chodníky, detské ihrisko povedané neleží tam, kde ležať má. 
a plocha pre stretnutia občanov. Touto Geodetickým zameraním cesty a sietí 
c e s t o u  v y s l o v u j e m  s r d e č n é  dosiahneme riadny právny stav tak, 
poďakovanie v mene obce i v mene ako to ukladá a vyžaduje zákon.
svojom poslancovi NR SR za SMER-       V Lukáčovskej farnosti máme 
SD a krajskému predsedovi SMER- troch čerstvých diakonov. Z Luká-
SD p. Ing. Tiborovi Glendovi, ktorý čov i ec  t o  j e  Lukáš  Ložek ,  
sa svojou neúnavnou činnosťou z Alekšiniec Ondrej Kovaľ a Róbert 
hlavnou mierou pričinil o získanie Ťapušík. Pre našu farnosť je to 
tohto grantu. Ďakujem i pracovníkom skutočne mimoriadna udalosť a sme 
obecného úradu a všetkým ktorí sa ňou poctení. Božia voľba padla na 
akýmkoľvek spôsobom podieľali na týchto mladých mužov, ktorí sa 
tomto projekte a verili, že ho rozhodli počúvnuť jej volanie a slúžiť 
dotiahneme do úspešného konca. pre Božiu cirkev, pre nás . Na začiatku 
V predchádzajúcom čísle obecných ich náročnej cesty im želáme veľa  
novín som vás informoval, že 2. duševného a telesného zdravia, 
marca 2011 sa započala rekonštrukcia entuziazmu, odhodlania a vyprosu-
OcÚ. Vydaním tohto čísla môžem jeme im u nášho nebeského otca 
konštatovať, že rekonštrukcia bola úspešne ukončená. Realizátorom prác hojnosť božích milostí. 
bola firma VENDASTAV s.r.o., ktorej konateľom je Ing. Ščurka      V júny sa skončil školský rok a začali prázdniny. Z našej školy 
František. Ďakujeme za vykonanú prácu. odchádzajú dva ročníky deviatakov. Otvára sa pre nich nový život. Touto 

V projekte LEADER obec Alekšince ako člen Mikroregiónu cestou im riaditeľstvo ZŠ a starosta obce ďakujú za výbornú reprezentáciu 
Radošinka bola úspešná v žiadosti o rekonštrukcii budovy kultúrneho školy a obce a prajú im, aby sa dobre uchytili na svojich nových školách, 
domu. V rámci rekonštrukcie sa v interiéry zhotoví nový strop, uloží sa gymnáziách a učilištiach. Spolu s nimi prajeme všetkým deťom príjemné 
časť novej dlažby, po obvodných múroch sa zrealizuje nový obklad, slnečné a radostné prázdniny.
obnoví sa čelo javiska. Na vonkajšej časti kultúrneho domu sa osadia                                                                                    Igor Miškolci
nové okná, zateplí sa celá budova a zároveň sa zrealizuje nová fasáda.                                                                                    starosta obce
Víťazom verejného obstarávania sa stala firma MOLDA s.r.o. z Nových 
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Vážení spoluobčania,

Úspešné družstvo žiakov ZŠ s MŠ Alekšince pod vedením 
riaditeľa školy PaedDr. Juraja Windischa - 4. na majstrovstvách Slovenska Kultúrny dom v rekonštrukcii

Poslanec NRSR za Smer SD a krajský predseda 
Smer SD Ing. Tibor Glenda - ďakujeme

Budova OcÚ po ukončení energetického projektu



Obec Alekšince hľadá kronikára

U Z N E S E N I A c/- že  hodnota zamieňaných pozemkov je 1,66 
€/1m2 a teda žiadatelia Vladimír Cebo a manž. 

z 2.zasadania obecného zastupiteľstva Monika Cebová, rod. Vršecká vyplatia obci 
- 1. mimoriadneho zasadania OZ, Alekšince za účelom vzájomného finančného 

konaného dňa 17. 3. 2011. vypriadania sumu 224,06 €.  
Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach:
Uznesením č. 23/2011-OZ       schvaľuje
- návrhovú komisiu v zložení : Mgr. Viliam Zverina, 

-  2. riadneho zasadania OZ , konaného Jozef Bauman
dňa 13. 5. 2011berie na vedomie

Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach:- určenie zapisovateľa : Bc. Anton Kušnír
Uznesením č. 32/2011-OZ             schvaľuje- overovateľov zápisnice : Ing. Andrej Lipka, Bc. 
- návrhovú komisiu v zložení : Mgr. Viliam Zverina, Martin Kovaľ
Ing. Jozef Čaplakonštatuje že
berie na vedomie- na rokovaní OZ boli prítomní 6 poslanci
- určenie zapisovateľa : Valéria SkokanováUznesením č. 24/2011-OZ       schvaľuje 
- overovateľov zápisnice : Dušan Kotúč, Bc. Anton - doplniť program o bod ohľadom dodržiavania 
Kušnírstanovených zasadnutí obecného zastupiteľstva
konštatuje žeUznesením č. 25/2011-OZ       schvaľuje 
- na rokovaní OZ boli prítomní 7 poslanci- program 2. zasadnutia obecného zastupiteľstva- 1. 
Uznesením č. 33/2011-OZ              schvaľuje mimoriadneho zasadania OZ
-  program 3. zasadnutia obecného zastupiteľstva - Uznesením č. 26/2011-OZ       schvaľuje
2. riadneho rokovania OZ- nového člena Rady školy -Mgr. Slávka Vaššová
Uznesením č. 34/2011-OZ Uznesením č. 27/2011-OZ       schvaľuje
ukladá -  Komisii pre výstavbu, životné prostredie,  - zotrvanie v Ponitrianskom združení obcí pre 
a ochranu verejného poriadkuseparovaný zber
- prerokovať žiadosť Jána Ondrejkoviča o prenájom Uznesením č. 28/2011-OZ       berie na vedomie
časti obecného pozemku a jeho oplotenie - správu starostu obce o stave a ďalších etapách 
Uznesením č. 35/2011-OZ              neschvaľujekanalizácie 
 - žiadosť Ivety Rigovej o finančnú výpomoc Uznesením č. 29/2011-OZ       berie na vedomie
Uznesením č.36/2011-OZ               schvaľuje- správu starostu obce o rekonštrukcii Obecného 
- bezplatný prenájom mini ihriska  na letný turnaj o úradu v Alekšinciach
Putovný pohár Alekšince na deň 25.6.2011 pre Uznesením č. 30/2011-OZ       neschválilo
ZMnS Alekšince - zámennú zmluvu medzi obcou a p. Vladimírom 
Uznesením č. 37/2011-OZ              schvaľuje Cebom
- predložený návrh  na vyhlásenie voľby hlavného Uznesením č. 31/2011-OZ      schvaľuje
kontrolóra obce Alekšince a určenie dňa konania a/ - prevod obecného pozemku podľa §9a ods.8 
voľby na 24.6.2011písm.e zákona č.138/1991 Zb. o majetku obcí v 
Uznesením č. 38/2011-OZ              schvaľujeznení neskorších predpisov ako prípad hodný 
a)  schvaľuje prevod obecného pozemku v kat. osobitného zreteľa a to z toho dôvodu, že týmto 
území Alekšince parc.č. 275/4 orná pôda o výmere prevodom- zámenou pozemkov medzi obcou a 
169 m2 v celosti - spôsob prevodu - priamy predaj, žiadateľmi sa zosúlaďuje stav právny s dlhodobým 
b)  schvaľuje prevod obecného pozemku v kat. stavom užívacím, ktorý tu vznikol ešte pred tým, 
území Alekšince parc.č. 275/4 orná pôda o výmere než nadobudol Vladimír Cebo a manž. Monika 
169  m2  v  ce lo s t i  do  bezpod ie lového  r.Vršecká do vlastníctva svoj stavebný pozemok, 
spoluvlastníctva p. Vladimíra Ceba a manž. Moniky súčasťou ktorého už v čase nadobudnutia v prírode 
Cebovej rod. Vršeckej v celosti z dôvodu hodného bol obecný pozemok a naopak pozemok im patriaci 
osobitného zreteľa (§ 9a ods. 8 písm. e) z. č. a dnes označený ako parc.č. 523/16 bol už v tom 
138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších čase súčasťou obecnej komunikácie.
predpisov) a to zámennou zmluvou tak, že b/- zámenu vyššie označených pozemkov tak, že 
menovaný do vlastníctva Obce Alekšince prevedú v pozemok označený ako parc.č. 275/4 orná pôda o 
celosti svoj pozemok v kat. území Alekšince výmere 169 m2 bude zmluvou prevedený v celosti 
označený geometrickým plánom Ing. Katarína do bezpodielového vlastníctva Vladimíra Ceba a 
Chovancová, č. plánu 11/2010 zo dňa 20.10.2010 manž. Moniky Cebovej, rod. Vršeckej a pozemok 
ako .č. 523/16 orná pôda o výmere 34 m2 v celosti a označený ako novoutvorená parc.č. 523/16 orná 
za účelom finančného vyporiadania, keďže hodnota pôda o výmere 34 m2 v celosti bude zmluvou 
zamieňaných pozemkov nie je rovnaká (1,66 prevedený do vlastníctva Obce Alekšince.
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€/1m2), vyplatia p. Vladimír Cebo a manž. Monika Cebová 
rod. Vršecká v hotovosti do pokladni obce sumu 224,06 
(resp. túto sumu už vyplatili dňa 10.11.2010). Dôvodom 
takéhoto spôsobu prevodu obecného pozemku je, že týmto 
prevodom sa iba dodatočne zosúlaďuje stav právny so 
stavom užívacím, nakoľko obecný pozemok parc.č. 275/4 
bol v prírode súčasťou pozemku p. Vladidmíra Ceba a 
manž. Moniky Cebovej rod. Vršeckej už v čase, keď ho 
menovaní nadobudli do vlastníctva a ich pozemok parc.č. 
523/16 bol už v tom čase v prírode súčasťou obecnej 
komunikácie. Obec zámer prevodu obecného pozemku 
vyššie označeným spôsobom úradne zverejnila dňa 
6.2.2011 ešte pred schvaľovaním prevodu obecným 
zastupiteľstvom, pričom tento zámer bol zverejnený počas 
celej tejto doby.
Uznesením č. 39/2011-OZ                schvaľuje
- zadanie zmien č.2 územného plánu obce Alekšince  na 
základe žiadosti Slavomíra Komžíka, Nitra, s tým že 
žiadateľ bude znášať všetky náklady 
Uznesením č. 40/2011-OZ       odporúča starostovi obce
- vyžiadať od viacerých firiem stanovisko k zaneseniu 
novej studne ak sa nebude pokračovať v stavbe 
Uznesením č. 41/2011-OZ               berie na vedomie
- správu starostu obce o euro projekte- Centrum obce a celo 
obecná kanalizácia
Uznesením č. 42/2011-OZ                   berie na vedomie
-  pripomienky k Zmluve o budúcej zmluve o zriadení 
vecného bremena
Uznesením č. 43/2011-OZ
ukladá  Komisií pre legislatívu, pre prácu v mikroregióne, 
VÚC a medzinárodnú spoluprácu
- prepracovať Zásady hospodárenia s majetkom obce
Uznesením č. 44/2011-OZ                   berie na vedomie
- správu hlavného kontrolóra obce č.109/2011 o plnení 
uznesení OZ od 1.1.2010 do 31.12.2010
Uznesením č. 45/2011-OZ                   berie na vedomie
- správu hlavného kontrolóra obce č. 110/2011 o činnosti 
hlavného kontrolóra obce za rok 2010
Uznesením č. 46/2011-OZ                   vyslovuje súhlas
- s celoročným hospodárením obce Alekšince bez výhrad
Uznesením č. 47/2011-OZ                   berie na vedomie
- stanovisko hlavného kontrolóra obce k návrhu 
záverečného účtu za rok 2010
Uznesením č. 48/2011-OZ                   berie na vedomie
- správu nezávislého audítora k účtovnej závierke obce
Uznesením č. 49/2011-OZ                   berie na vedomie
- rozbor nápadu trestnej činnosti  a rozbor priestupkov za 
rok 2010 –služobný obvod OO PZ Veľké Zálužie
Uznesením č. 50/2011-OZ       ukladá Finančnej komisií
- pripraviť úpravu rozpočtu  pre projekt – Vodovod Lahne                       
Termín :  24.6.2011                                                                                                            
Uznesením č. 51/2011-OZ                    schvaľuje
- Škodovú komisiu v zložení : predseda Dušan Kotúč, 
členovia: Ing. Andrej Lipka a Bc. Anton Kušnír

                  Igor Miškolci - starosta obce

O Z N A M Y
“ Z h a s l o  s l n k o ,  n a  

večnosť odišlo spať, zostáva už 
len na pekne prežité chvíle 
spomínať“

Dňa 2.4.2011 vo veku 65 
rokov nás navždy opustil 
p r e d s e d a  m i e s t n e h o  
kynologického klubu Vladimír 
Jurík.
  Spomínam si keď som 
prišla prvý krát do klubu 
kynológov a povedala som: 
Dobrý deň pán “Škaja“ ja by som 
u vás chcela cvičiť psa. On sa len 
usmial a povedal samozrejme . 
Všetci ho tak volali mladší, starší 
a aj deti. Až neskôr mi povedali, 
že sa volá pán Jurík.

Stále sa mi nechce uveriť 
tomu že už nie je medzi nami. 
Vždy keď som prišla na cvičák 
bol tam pomohol, poradil. V 
našom klube vybudoval veľmi veľa, vážime si ho a ja verím že spomienky na 
“deda Škaju“ nikdy nevymiznú. Bol náš kamarát, kynológ a dobrý človek. 

 „ Kto ho poznal, ten si spomenie, kto ho mal rád nikdy nezabudne.“
                                                                                             Erika Vencelová
                                                                                          pokladníčka MKK

Nová webová stránka

Oznam pre všetkých záhradkárov
V mesiaci september ZOSZZ uskutoční výstavu ovocia, zeleniny a kvetov. 

Túto výstavu chceme doplniť fotografiami zaujímavých zákutí našich záhrad 
počas jarných a letných mesiacov. Ak máte záujem podeliť sa o krásu vašej 
záhrady, pripravte si počas nasledujúcich mesiacov fotografie, ktoré vystavíme. 
Návštevníci výstavy budú mať možnosť dať svoj hlas tej fotografii, ktorá sa mu 
bude najviac páčiť. Fotografie sa môžu priebežne odovzdávať na obecnom úrade 
pani Cebovej v zatvorenej obálke s menom.

Upozornenie  - výzva
Žiadame všetky fyzické, právnické osoby, ktoré chcú na území obce 

Alekšince realizovať výstavbu alebo  prestavbu rodinných domov, stavieb na 
podnikateľské a iné účely aby prišli dopredu konzultovať svoj zámer na Obecný 
úrad .

„POZOR  15 roční !!!  
- k vybaveniu prvého občianskeho preukazu(OP)  potrebujete  originál  Rodný list 
a so zákonným zástupcom (otec,matka ) si vybavíte nový OP na OR PZ Nitra , na 
obecný úrad prídete vypísať prihlasovací lístok až s novým OP !!!“

Vytvára sa nová webová stránka obce Alekšince, kde bude okrem rôznych 
dôležitých informácií aj podrobná história obce. Ak má niekto zaujímavé 
historické fotky, materiály a prinesie ich na obecný  úrad, budú uverejnené. 
Ďakujeme

Oznamujeme občanom, že opravy televíznych 
prijímačov si môžu nahlásiť na obecnom úrade.

 Záujemcovia obdržia bližšie 
informácie na obecnom úrade 
tel. 037/7822126, 0905520730.

Otváracia doba na Obecnom úrade Alekšince
Pondelok  7.30 – 12.00    12.30 – 15.45
Streda       7.30 – 12.00    12.30 – 17.00
Štvrtok     7.30 – 12.00    
Piatok       7.30 – 12.00    12.30 – 13.15

Spomienka
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Sťahovanie :  marec - jún 2011 :
 Sťahovanie   do obce  :    4
                      z obce    :    5
                      v obci    :    2

Vitajte na svete :  
1. Karin Balážová
2. Sabina Ciprianová
3. Karin Teplanská
4. Timotej Štefanka
5. Šimon Peter Hanko
6. Nelly Podhradská
7. Lea Čaplová
8. Dorota Bírová

Navždy nás opustili 
- Zostanú v našich spomienkach
                   1.   Jolana Kavuljaková  č.66

2.   Alexander  Roman    č. 335
3.  Veronika Rigová      č. 177
4.  Anna Chovancová    č. 179
5 . Ladislav Korchan      č. 20
6.  Vladimír Jurík           č. 360
7.  Oľga Bullová           č. 239 
8.  Jaroslav Stieber       č.  179
9.  Terézia Garasová   č. 235
10.  Justína Kolenová   č. 16

                   
                   
                   
                   
                   
                   
                   
                   

                   
                   
                   
                   
                   
                   
                   
                   
                   

Spoločenská rubrika    
Všetci, ktorí si v mesiacoch marec - jún 2011 pripomenuli, či 

pripomínate svoje krásne meniny :

K meninám Vám želáme veľa šťastia, zdravia                                      
nech Vás všetci nepriatelia miesto sporov zdravia,
správnu duše pohodu, dobré vínko nie vodu,
vtáčie spevy, krásne kvety, dobré jedlá bez diéty,
veľa krásnych spevu tónov,
radosť z práce, šťastný domov.

Všetkým ostatným, ktorí si v mesiacoch december 2010, január a 

február 2011 spomínate, slávite i pripíjate na svoje  

prežité roky, posielame tieto slova :

V deň Vašich vzácnych narodenín
prišli sme k Vám s pozdravením.

Dvíhame oči nad oblohu, vznášame vrúcne 
prosby k Bohu, aby po ďalšie dlhé roky

s istotou viedol Vaše kroky nech Vás vždy jeho 
milosť chráni, nech splní každé z Vašich prianí. 

Margita  Kuchtiaková -85. rokov

Margita Gundová -80. rokov Ján Krumpál -80 rokovJúlia Coková - 80. rokov

Anton Pilka - 90. rokovŽofia Škopeková -85. rokov

v mesiaci máj 2011 :
pani Júlia Coková , č.278
pán Ján Krumpál, č. 262

V mesiaci marec 2011 oslávili svoje 
životné jubileum  80 rokov: 
pani Margita Gundová, č. 317

v mesiaci marec 2011 oslávili svoje 
životné jubileum 85 rokov :
pani Margita Kuchtiaková, č.45

v mesiaci máj 2011 :
pani Žofia Škopeková, č. 22

v mesiaci máj 2011 oslávili 
svoje životné jubileum 90 
rokov :
pán Anton Pilka, č. 226
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Veterán Car klub z Nitry sa aj tento rok postaral  o úžasnú akciu, na ktorej sa 
zúčastnilo veľa krásnych veteránov. Hoci sa počasie ukazovalo dosť nepriaznivé 
,nakoniec sa na nás usmievalo počas celého preteku slniečko. Štart preteku začínal 
z Ranča Nové Sedlo o deviatej hodine smer Nitra OC Mlyny ,kde bola výstava 
veteránov pre občanov Nitry .O jedenástej hodine predseda klubu pán Vladimír 
Františ odštartoval prvú etapu. Ako prvý sa pustil na trať náš skvelý fotograf 
Maroško Bazala ,aby zdokumentoval priebeh jazdy na trati ,jeho nekonečné 
fotografie si môžete pozrieť na stránke www.bazala.sk. Jazda ďalej pokračovala 
smer Drážovce do Kovariec, kde starostka obce Mgr. Helena Paučírová privítala a 

XX. Nitriansky zraz historických vozidiel aj v Alekšinciach

pohostila veteránistov chutnými pagáčikmi a kávičkou. Po výstave pred kultúrnym 
domom cesta pokračovala okolitými dedinami a cieľová jazda I. etapy bola v obci 
Alekšince ,kde pán starosta Igor Miškolci privítal účastníkov zrazu príhovorom. V 
krásnom prostredí kynologického klubu nám zabezpečil obed a občerstvenie. 
Členovia veterán klubu Nitra urobili program pre obyvateľov obce. Ako kliniec 
programu bol majster Slovenska v triali pán Vladimír Kothay, ktorý predviedol 
parádne kaskadérske kúsky na svojom motocykli. 

Pred školou mali účastníci jazdu zručnosti .Postupne sa presúvali na trať 
smer Nitra s cieľom Ranč Nové Sedlo ,kde bolo vyhodnotenie súťaže. Na zraze sa 
zúčastnilo do 40 automobilov a 16 motocyklov, všetci jazdci prišli do cieľa bez 
nehody. Veterán Car Klub Nitra ďakuje starostovi obce Alekšince Igorovi 
Miškolcimu a teší sa na ďalšiu spoluprácu.

Dňa 25. 3. 2011 sme ako organizácia 
JDS vyhlásili už dlho avizovanú brigádu na 
očistenie centra obce od odpadkov. Hoci  v 
obecnom  rozhlase bola od stredy do piatku  
správa vyhlasovaná,  zúčastnilo sa nás len 
sedem  a to p. Hladká Emília,  p. Štajerová 
Oľga, p. Milka Zemková, p. Hladká Gabriela, p. 
Ivan Hladký , p. Paulovičová a ja. Počas brigády 
sa k nám pridali aj dve dievčatá a to Janka 
Hoffmanová a Saška Rigová za čo sme ich aj 
pochválili.  Čo sme vládali , to sme urobili. 
Vyzbierali sme odpadky hlavne pri stanici a 
autobusových zastávkach. Len pevne dúfame, 
že sa k nám pridali aj ostaní občania, ktorí si 
vyčistili priestranstvá pred svojimi domami. 
Všetkým účastníkom brigády patrí veľká vďaka 
a dúfame, že o rok nás bude viac  alebo budeme 
takí čistotní, že takéto brigády nebudú treba.                                                                                
                 Marta Valentová – predseda ZO JDS

Dôchodcovia brigádovali Pietny akt kladenia vencov pri 
príležitosti oslobodenia obce Alekšince 

Dňa 01.04.2011 sa uskutočnilo kladenie vencov pri príležitosti 66. výročia 
oslobodenia obce Alekšince pri Pamätnej tabuli padlých vojakov. Kladenia vencov sa  
zúčastnili zástupcovia obce, členovia ZO KSS Alekšince, riaditeľ ZŠ s MŠ, občania 
obce a žiaci Základnej školy, ktorí obohatili túto spomienku krátkym 
programom. Organizátorom pietneho aktu bol Obecný úrad, zastúpený starostom 
Igorom Miškolcim a ZO KSS Alekšince. Po ukončení pietneho aktu bolo  posedenie 
pozvaných hostí  u starostu obce.
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V sobotu 4. júna sa v Martine konali oslavy  140. výročia vzniku 
Slovenskej národnej strany. Preto sa tam zišli priaznivci SNS z celého Slovenska, 
aby si toto jubileum slávnostne uctili. Na podujatí vystúpili ľudové súbory a 
predstavitelia rôznych organizácií predniesli gratulácie k výročiu vzniku SNS. 
Hlavným bodom programu bolo vystúpenie predsedu SNS Jána Slotu. Podujatia sa 
zúčastnili v hojnom zastúpení i obyvatelia našej obce s miestnym mužským 
speváckym súborom Rybničkári, ktorý sa postaral o dobrú zábavu počas cesty 
autobusom i na mieste podujatia. (vz)

Najstaršia strana 
na Slovensku oslavovala

Snem ZMOS v Bratislave

V dňoch 18. a 19. mája 2011 sa v kongresovom centre Incheba v Bratislave 
uskutočnil 21. snem Združenia miest a obcí Slovenska. Tento snem bol volebným, 
t.j. mohol sa na ňom zúčastniť každý člen ZMOS. Z toho titulu z nitrianskeho 
okresu nás tam bolo cca 30, lebo sme chceli vyjadriť podporu primátorovi Nitry. 
Tohtoročný snem bol nielen bilanciou štvorročného pôsobenia, resp. vyhodnotením 
uplynulého obdobia a určením smerovania organizácie na najbližšie 4 roky, ale aj 
voľbou nového predsedu i kontrolnej komisie. Za nového predsedu združenia bol 
zvolený primátor Nitry Doc. Ing. Jozef Dvonč CSc., ktorý získal 59 % hlasov.

Dňa 15. 4. 2011 sa uskutočnila miestna obhliadka časti ložiska 
štrkopieskov v Lahniach (par. č. 695/19 k.ú. Alekšince), ktoré zvolal Obvodný 
banský úrad v Bratislave a na ktorom sa zúčastnili aj pracovníci Obvodného úradu 
životného prostredia Nitra a Krajského úradu životného prostredia Nitra.  Na 
tomto pozemku bola vykonávaná ťažba štrkopieskov  fyzickou osobou – 
podnikateľom: Juraj Blaho –JUMBO, Veľké Zálužie od roku 2002 do konca roku 
2010. Ťažba sa vykonávala podľa „Plánu využívania ložiska pieskov Alekšince – 
Lahne“ schváleného Obvodným banským úradom v Bratislave.

Účastníci miestnej obhliadky skonštatovali, že vydobytý priestor bol 
zavezený stavebným odpadom a zeminou podľa „Plánu technickej rekultivácie 
priestoru ložiska pieskov Alekšince –Lahne“ schváleného Obcou Alekšine 
v územnom rozhodnutí. Podkladom pre toto územné rozhodnutie boli vyjadrenia 
jednotlivých úsekov Obvodného úradu životného prostredia Nitra  a  
Regionálneho úradu verejného zdravotníctva Nitra. Technická rekultivácia toho 
času ešte nie je úplne dokončená, nakoľko ešte dôjde k úprave strmosti svahu od 
prístupovej cesty k uvedenému pozemku ako aj k navezeniu  skrývkovej zeminy 
a hliny, ktoré budú podkladom pre prírodnú biologickú rekultiváciu územia. 

                Ing. Monika Medovičová
                                                                             poverená riadením 
                                                           Obvodného úradu životného prostredia Nitra

Rekultivácia časti ložiska 
štrkopieskov v Lahniach

Členovia komisie a účastníci konania pri riešení na obecnom úrade
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Procesia božieho tela
V nedeľu 26.6. 2011 sa uskutočnila procesia božieho tela po uliciach Kostolná, 
Školská, Pri kaštiely a Hlavná. Počasie nám prialo, čo sa odrazilo i na hojnej účasti 
veriacich. Pán farár Marián Uvaček a starosta Igor Miškolci vyslovujú srdečné 

rodiny Kovalová, Juríková, Košťálová, Poništová, Dudášová rodina Karola Plevu, Hladká Beata, Blahová Renáta

Bujdičky stavali: 

Moravcová Anna a Patrik, Lukáčiková Anna, 
Mikulášiková Viera, Plecho Jaroslav, Bullová Alena

Moravcová Emília a rodiny Halmešová, Kristeková, 
Kyjaková, Hubináková a Štefánika Milana

poďakovanie predovšetkým rodinám a občanom, ktorý bujdičky pripravili a tak isto 
i pracovníkom obce ktorí sa podielali na ich výstavbe. Duchovný rozmer 
bohoslužby bol obohatený prítomnosťou našich troch diakonov.

Bidičkový sprievod i tento rok doplňala dychová hudba zo Šulekova Prvoprijímajúce deti

Pan farár Uvaček Marián s diakonmi počas bohoslužby Prvoprijímajúce deti s diakonmi Lukašom Ložekom, Ondrejom Kovaľom, 
starostom Igorom Miškolcim a Róbertom Ťapušíkom
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Noví diakoni v Cirkvi – Bohu vďaka!

Jún v Katolíckej cirkvi býva veľmi 
významným mesiacom. Kňazské semináre 
totiž odovzdávajú pripravených mladých 
mužov biskupom, aby ich vysvätili pre službu 
Cirkvi. Tohtoročný jún je významný však 
i pre našu farnosť, pretože z nej vychádzajú 
traja kandidáti posvätného rádu diakonátu. 
Pre službu Nitrianskej diecézy boli dňa 10. 
júna 2011 v katedrálnom chráme Nitre za 
diakonov vysvätení:  Ondrej Kovaľ 
z Alekšiniec, narodený 15. júna 1986 (z 
dvojičiek) v Nitre, syn Jána a Eleny, rodenej 
Juríkovej, a Lukáš Ložek z Lukáčoviec, 
narodený 21. júna 1988 v Nitre, syn Jozefa 
a Anny, rodenej Gajdošovej. Pre službu 
Trnavskej arcidiecézy bol dňa 11. júna 2011 
v katedrále v Trnave za diakona vysvätený 
Róbert Ťapušík z Alekšiniec, narodený 22. 
decembra 1987 v Nitre, syn Emila a Oľgy, 
rodenej Hrebíkovej. Všetci traja prejavili 
vôľu stať sa kňazmi keď pred piatimi rokmi 
vstupovali do seminára, teraz po piatich 
rokoch štúdia a formácie prijímajú prvý 
stupeň. V štúdiu a vo formácii teda nekončia, 
čaká ich prázdninová diakonská prax a, keď 
Pán Boh dá, o rok prijmú z rúk biskupa 
kňazskú vysviacku. No i diakonát je veľká 
udalosť, veď ním už kandidát vstupuje do 
klerického stavu.

Diakoni - kto sú?
„Bohom ustanovenú službu v Cirkvi 

vykonávajú v rozličných stupňoch tí, čo sa 
už od dávnych čias volajú biskupi, kňazi a 
diakoni.“ Katolícke učenie vyjadrené v 
liturgii, v Učiteľskom úrade a v nepretržitej 
praxi Cirkvi, dosviedča, že jestvujú dva 
stupne služobnej účasti na Kristovom 
kňazstve: stupeň biskupov (episkopát) a 
stupeň kňazov (presbyterát). Diakonát má za 
úlohu im pomáhať a slúžiť. Svätý Ignác 
Antiochijský, žiak apoštolov, ktorý podľa 
tradície zomrel 17. októbra roku 107 
mučeníckou smrťou (predhodený levom), 
o služobníkoch Cirkvi, teda i o diakonoch, 
píše: „Všetci nech si ctia diakonov ako Ježiša 
Krista, ako aj biskupa, ktorý je obrazom Otca, 
presbyterov [kňazov] však ako Boží senát a 
zbor apoštolov. Bez nich (všetkých) nemožno 
hovoriť o Cirkvi. ... Diakonov majte v úcte 
ako Božie prikázanie.“

Akú službu vykonávajú?
Diakoni majú osobitným spôsobom 

účasť na Kristovom poslaní a na jeho milosti. 
Sviatosť posvätného stavu ich označuje 
znakom (charakterom), ktorý nemôže nik 
odstrániť a ktorý ich pripodobňuje Kristovi, 
ktorý sa stal „diakonom“ čiže služobníkom 
všetkých. Úlohou diakonov je okrem iného 
asistovať biskupovi a kňazom pri slávení 
Bož í ch  t a j oms t i ev,  p r edovše tkým 
Eucharistie, rozdávať ju, asistovať pri 

uzatváraní manželstva a požehnať ho, hlásať 
evanjelium a kázať, predsedať pri 
pohrebných obradoch a venovať sa rozličným 
charitatívnym službám.

Aká je história ich služby?
Vystúpenie diakonov ako osobitej 

kategórie vyšších svätení v Katolíckej cirkvi 
je zaznamenané vo Svätom písme v Skutkoch 
apoštolov, kde sa opisuje voľba a ustanovenie 
siedmich mužov pre službu. O týchto mužoch 
sa hovorí ako o mužoch „plných Ducha a 
múdrosti“. Obsluhovanie pri stoloch a 
pomáhanie počas tzv. agapé bolo spájané v 
apoštolskej dobe so slávením Eucharistie – 
Svätej omše. V 3.-4. storočí sa okruh 
diakonských povinností rozšíril a prísne 
stanovil.  Na základe Apoštolských 
konštitúcií má byť diakon uchom, okom a 
taktiež srdcom a dušou biskupa. Hlavná 
činnosť diakona však spočívala v aktívnej 
účasti pri vykonávaní bohoslužieb. V dobe 
katechumenátu bol diakon povinný bdieť nad 
tými, ktorí sa pripravovali na vstup do Cirkvi, 
čítať modlitby a privádzať ich k biskupovi. 
P o m e r n e  č a s t o  b o l i  d i a k o n i  
splnomocnencami biskupov na všeobecných 
a miestnych snemoch. Činnosť diakonov bola 
najviac badateľná pri vykonávaní svätej 
božskej liturgie. V raných časoch kresťanstva 
diakoni oboznamovali cirkevnú obec o čase a 
mieste bohoslužieb a počas samotných 
obradov dohliadali na poriadok v čase ich 
trvania: ukazovali veriacim ich miesta a 
dohliadali, aby bol pokoj a ticho. Ukazovali 
tiež, kedy sú veriaci povinní stáť, sedieť alebo 
skláňať sa na kolená. Diakoni tiež 
posluhovali biskupovi a kňazovi v oltárnej 
časti chrámu, kde pripravovali bohoslužobné 
predmety a oblečenie pre celebrantov.

Čo to pre nás znamená?
S veľkou radosťou sme sa zúčastnili 

na obradoch diakonskej vysviacky. S dojatím 
sme sledovali prvé nesmelé poďakovania 
nových zasvätencov svojim rodičom 
a dobrodincom. S hrdosťou sme sledovali ich 
prvé príhovory pred veriacimi, držali sme im 
palce. Ale, zaplavení týmito pocitmi, 
nezabúdajme na slová Pána Ježiša: „Proste 
Pána žatvy, aby poslal robotníkov do svojej 
žatvy.“ Budeme mať toľko a takých kňazov 
(diakonov), koľko a akých si vymodlíme. 
Toto je teda naša úloha. Nech naša oprávnená 
radosť, dojatie a hrdosť prerastie do 
rozhodného úmyslu sprevádzať ich 
modlitbami počas celej ich klerickej služby. 
Aby mohli svojou prácou napomáhať 
k celkovej úlohe Cirkvi – privádzať ľudí ku 
spáse, na česť a chválu Božiu. Máme nových 
diakonov – Bohu vďaka!

Marian Uváček, farár



V mesiacoch apríl a máj sa uskutočnili na Slovensku konkrétne 
v Topoľčanoch a Senci tanečné súťaže, na ktorých sa zúčastnili i tanečníci 
z Tanečnej školy Old scholl brothers, ktorí si premiérovo vyskúšali svoje 
nadobudnuté tanečné schopnosti od svojich trénerov Rolanda Šurdu/ Čiko/ 
a Miroslava Žilku /Bruise/ členov rovnomennej skupiny Old scholl brothers, ktorá 
sa dostala do povedomia ako víťazi súťaže Slovensko má talent. Keďže jedným z 
členov v kategórii deti je aj rodáčka z Alekšiniec reprezentuje i keď nepriamo našu 
obec.

Tanečná súťaž TOP Dancing 15.4. – 16.4.2011
 Tanečná kategória: OPEN  CHOREOGRAFIE
1.MIESTO: TK NOVUM, Topoľčany – „School times“
2.MIESTO: OLD SCHOOL BROTHERS – „Step by step“ Timea Vencelová
3.MIESTO: SALTATRIX detičky, Malacky – „Rozprávkovo“

Tanečná súťaž Senecká dúha 27.5. -28.5.2011 

Hip-hop choreografie
Deti:
1. miesto: LY DANCE UNITED, Sereď: True colors
2. miesto: TŠ Old school Brothers, Nitra: Step by step, 
3. miesto: B.S.G. 2, CVČ Hlinícka ul., Bratislava: Street
Špeciálna cena riaditeľky súťaže: TŠ Old school Brothers, Nitra: Step by step

               Ing. Ján Vencel

Timea Vencelová

Tanečné súťaže

1. jún, patrí každoročne všetkým deťom. Pri príležitosti Medzinárodného 
dňa detí čakalo na naše ratolesti zo ZŠ a MŠ Alekšince popoludnie plné hier a 
zábavy. Tento očarujúci program zorganizoval Obecný úrad v spolupráci s 
Rodičovským združením pri ZŠ a MŠ Alekšince.  Celá táto veľkolepá akcia pre 
deti sa konala  v areáli  miestneho Kynologického klubu v Alekšinciach, kde na 
deti čakalo mnoho atrakcií :skákajúci hrad, trampolína, ródeo býk, šmýkala, aréna 
„SUMO“. Škôlkarov najviac očaril skákajúci hrad  a šmýkala MCQUEEN. 
Niektorým nechýbala ani odvaha  a   vyskúšali si i  jazdu na býkovi. Starší žiaci ZŠ 
si vyskúšali hlavne svoje bojové umenie v kostýmoch  „SUMO“.  Pre všetky deti 
bolo pripravené občerstvenie, cukrová vata, zmrzlina.  V areály bol umiestnený i  
predajný stánok s mnohými sladkými pokušeniami. 

                                                   
                              Predseda Rady Rodičovského združenia pri ZŠ a MŠ Alekšince

Mgr. Ingrid Rigová

DEŇ DETÍ V ALEKŠINCIACH
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Každý rok deti na celom svete oslavujú 
svoj veľký sviatok MDD. A tak to bolo aj v materskej 
škole Alekšince. Snažíme sa, aby každý deň, ktorý 
dieťa strávi v škôlke bol zaujímavý, veselý a 
sviatočný, ale MDD je predsa len výnimočný.
Oslava sa začala už 31.05.2011 v areály 
kynologického zväzu Alekšince, kde mali deti 
možnosť zajazdiť si na býkovi, ktorý bol síce umelý, 
ale vysadnúť naňho  chcelo poriadnu odvahu. Naši 
škôlkari sa ale nedali a aj deti z malej triedy sa nezľakli 
a  skrotili ho. Ďalej na deti čakal nafukovací  hrad na 
skákanie,  nafukovacia šmýkalka a sladká zmrzlina. 
Ďakujeme za pozvanie pánu starostovi I. Miškolcimu  
a pánu riaditeľovi ZŠ s MŠ Alekšince PaedDr. J. 
Windischovi.

Na nasledujúci deň, t.j. 1.6.2011,  k nám do 
materskej školy prišli Flintstonovci, dinosaury a 
mamuty. Deti sa na tento deň veľmi tešili a 
zodpovedne sa pripravovali. A veru, bolo nám veselo. 
Deti hľadali schovaný poklad, súťažili, hrali sa , 
opekali špekáčiky z mamuta a dostali mnoho rôznych 
darčekov. 

                                                                                                                
Helena Kyjaková

zástupkyňa  pre  MŠ

ZO   ŽIVOTA   MATERSKEJ   ŠKOLY.
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Občan si pod pojmom stavba bežne predstaví iba  stavbu  spojenú  so  
zemou  pevným  základom. Pojem "STAVBA" však vymedzuje stavebný zákon 
(zákon č. 50/1976 Zb. o územnom plánovaní a stavebnom poriadku v znení 
neskorších predpisov; ďalej len skratka  “SZ“) v ustanovení § 43, podľa ktorého 

Stavba je stavebná konštrukcia postavená stavebnými prácami zo 
stavebných výrobkov, ktorá je pevne spojená so zemou alebo ktorej osadenie 
vyžaduje úpravu podkladu.
 Pevným spojením so zemou sa rozumie
a) spojenie pevným základom,
b) upevnenie strojnými súčiastkami alebo zvarom o pevný základ v zemi 
    alebo o inú stavbu,
c) ukotvenie pilótami alebo lanami s kotvou v zemi alebo na inej stavbe,
d) pripojenie na siete a zariadenia technického vybavenia územia,
e) umiestnenie pod zemou.

Príklad: Stavbou podliehajúcou povoleniu (ohláseniu) stavebného úradu 
bude napr. garáž, ktorá síce nemá pevné základy, ale je napojená na elektrinu (ide 
o „pripojenie na siete“ uvedené pod písmenom d) citovaného ustanovenia § 43 
SZ).
Podľa § 54 SZ: 

Stavby, ich zmeny a udržiavacie práce na nich sa môžu uskutočňovať iba 
podľa stavebného povolenia alebo na základe ohlásenia stavebnému úradu.

Toto ustanovenie zakotvuje  všeobecnú zásadu, že  každá stavba pred 
začatím  jej  realizácie  musí  byť  predmetom  posúdenia  stavebného úradu. Preto 
SZ vymedzuje povinnosť,  že stavby a ich zmeny, ako aj udržiavacie  práce na  
stavbách sa  môžu vykonávať len na základe 
• stavebného povolenia 

alebo 
• ohlásenia stavebnému úradu. 

Stavby  a zariadenia,  pri ktorých  tento princíp  neplatí, sú uvedené v 
ustanovení § 56 SZ, a ich výpočet je konečný. Patria medzi ne napr. vedenia 
elektronických komunikačných sietí, krátkodobé prenosné zariadenia, ako sú 
predajné stánky, konštrukcie a zariadenia na slávnostnú výzdobu a osvetlenie 
budov a pod.
           V prípade pochybností, či sa jedná o stavbu, je potrebné vychádzať z  
definície pojmu „stavba“ uvedenej v § 43 SZ a  je plne v kompetencii obce ako 
stavebného úradu posúdiť, či toto ustanovenie možno použiť. 

Miestne príslušným na rozhodovanie o stavbe (jej zmene) je ten stavebný 
úrad – obec, na území ktorej sa nachádza nehnuteľnosť, ktorá má byť zastavaná. 

Z hľadiska funkčnej príslušnosti patrí rozhodovanie o stavbe do 
pôsobnosti starostu ako štatutárneho orgánu obce. Starosta môže rozhodovaním 
písomne poveriť zamestnanca obce. 

Žiada sa zdôrazniť, že keďže rozhodovanie podľa stavebného zákona je 
preneseným výkonom štátnej správy a za obec ako štatutár koná a rozhoduje 
starosta, nie je prípustné, aby v stavebných veciach rozhodovala napr. komisia 
alebo iný orgán zriadený obecným zastupiteľstvom, a to ani v prípade 
ohlasovaných drobných stavieb a pod. 

Ani obecné zastupiteľstvo (poslanci) nemá kompetenciu rozhodovať 
v jednotlivých druhoch konaní podľa stavebného zákona (územné, stavebné, 
kolaudačné konanie a pod.). 

                           pokračovanie v budúcom čísle

Povoľovanie stavieb, 
zmien stavieb a udržiavacích prác

Dňa 25.6. 2011 o l6.30 sme ako výbor JDS zorganizovali batôžkové 
posedenie pri slovenskej piesni. Podujatie sa uskutočnilo v kynologickom areáli  a 
organizovali sme ho už druhýkrát . Verte milí členovia, že to stálo dosť úsilia. Zistiť 
a zaistiť účasť oslovením všetkých členov ( ospravedlňujem sa ak to nebolo u 
každého) prostredníctvom pozvánky a príspevkom 1 €, zabezpečením 
občerstvenia a pečením dobrých domácich koláčov , pripravením miesta podujatia 
aby boli účastníci ochránení pred prípadným nečasom a hlavne nacvičením 
programu, aby sa bolo čím prezentovať.  Pozvali sme  aj hostí z JDS  Járok. A účasť 
našich prihlásených členov bola veru nízka. Neviem, či to urobilo aj nie celkom 
ideálne počasie, alebo zábudlivosť? 

Skrátka, môžete banovať. Program bol vynikajúci , vystúpili naše 
spevácke skupiny muži a ženy, tiež hostia z Járku, ktorí mali pekné kroje a bolo ich 
až 21 aj so starostom obce. Naši sa tiež nedali zahanbiť či už spevom alebo pekným 
oblečením, keďže u nás  kroje nemáme. 
Zúčastnil sa aj náš pán starosta. Pitia bolo dosť, či už dobrého vínka, kávy , čajíku a 
k tomu dobré koláče, čo napiekli naše obetavé ženy, či priniesli do „ batôžka  „ naši 
členovia. Nálada bola vynikajúca a páčilo sa aj našim hosťom, ktorí sľúbili, že 
nabudúce,  ak ich pozveme prídu zase. A prišli na vlastné náklady , lebo je to pre 
nich česť , že môžu prezentovať svoju obec.
Dokonca prišli aj  3 cudzí dôchodcovia s barlami a chceli si len posedieť pri dobrej 
pesničke a zostali až do konca. Len naši prihlásení akosi chýbali.

Čo nás však môže hriať pri srdci, naše koláče, ktoré sa nestihli zjesť sme 
dali do jednej veľkej krabice a porozdávali sme ich po procesii k Božiemu Telu. K 
vínu pána farára a k dychovej hudbe  ohromne pasovali a bolo by sa minulo i viac. 

Napriek tomu, takéto podujatie ešte skúsime urobiť v jeseni, ale už v 
kultúrnom dome. Dúfam, že účasť bude lepšia. 

                                                                               Marta Valentová- predseda JDS 

Vyjde naša snaha nadarmo?

POZOR
Oznamujeme občanom,
že Slovenská republika sa v roku 2011 zapojila do 

Programu dávok potravín pre najodkázanejšie osoby. Program 

je financovaný z Európskeho poľnohospodárskeho a záručného 

fondu a na Slovensku ho administruje Poľnohospodárska 

platobná agentúra.

O pomoc môžu požiadať tieto skupiny obyvateľov:

-fyzická osoba, ktorá je poberateľom dávky v hmotnej núdzi 

a príspevku k dávke, nepracujúci poberatelia starobného, 

predčasného alebo invalidného dôchodku, ktorých maximálna 

výška dôchodku nepresahuje 305,- Eur,

- osoby na hranici životného minima – rodičia a deti na ktoré sú 

vyplácané dotácie,

- deti v náhradnej starostlivosti.

V záujme zabezpečenia skorej distribúcie potravín 

žiadame tých občanov, ktorých sa tento program týka, aby 

najneskôr do 30.09.2011 na obecný úrad v pracovných dňoch  v 

čase  od 8.00 do 11.30 u pani Cebovej predložili potrebné 

doklady:

- potvrdenie z úradu práce sociálnych vecí a rodiny 

o poskytovaní pomoci v hmotnej núdzi, 

- potvrdenie z úradu práce sociálnych vecí a rodiny 

o poskytovaní dotácie deťom, z dôvodu, že príjem rodiny je 

najviac vo výške životného minima,

- rozhodnutie Sociálnej poisťovne o výške dôchodku predložia 

nepracujúci  dôchodcovia, tí ktorí poberajú uvedený dôchodok 

z Českej republiky predložia doklad z Českej poisťovne 

sociálneho zabezpečenia,

- osoba, ktorá má zverené deti v náhradnej rodinnej starostlivosti 

predloží rozhodnutie súdu

Potraviny budú poskytované v balíkoch množstve 20 kg 

hladnej múky a 20 kg bezvaječných cestovín a budú nepredajné.  

Program dávok potravinovej pomoci sa bude poskytovať podľa 

miesta trvalého pobytu, preto žiadame občanov, aby mali platný 

občiansky preukaz.



RADOŠINKA. OZ MR RADOŠINKA participuje na tomto podujatí ako 
spoluorganizátor, zrealizuje a finančne zabezpečí remeselnícky workshop pre 
ľudových umelcov z územia mikroregiónu RADOŠINKA.
V júni sme dostali pozvanie od Národnej siete rozvoja vidieka SR zúčastniť sa  
výstavy „Zeme živitelka“, ktorá sa  uskutoční v Českých Budejoviciach v dňoch 
25.8.-30.8.2011. Ústrednou témou spoločnej slovenskej expozície bude 
prezentácia a výmena skúseností medzi MAS SR a MAS ČR. Na základe pozvania, 
MAS OZ MR RADOŠINKA zorganizuje odbornú exkurziu pre členov 
a manažment MAS s cieľom získať nové poznatky a vedomosti v oblasti rozvoja 
vidieka.
Na záver by sme sa chceli poďakovať všetkým občanom, ktorí akýmkoľvek 
spôsobom pomáhajú prezentovať a propagovať našu Miestnu akčnú skupinu a tým 
podporujú rozvoj na území mikroregiónu RADOŠINKA.

                                                                Kancelária MAS OZ MR RADOŠINKA
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Život obyvateľov vidieka bol odrazom prostredia v ktorom žili, ich práce 
spojenou so živou prírodou. V ňom sa prejavovala aj v jeho kultúrno – 
spoločenskom dianí a myslení. A tak pri spätnom pohľade do minulosti 
nachádzame v zachovaných dokumentoch, či už v obecných kronikách, ľudovom 
podaní našich otcov a materi, utvára vzácny pohľad na remeselnú a kultúrnu 
tvorivosť vidieckeho ľudu. Boli to rôzny spisovatelia, dramatici, ľudoví umelci, 
ktorí vo svojich dielach stvárnili túto vzácnu ľudovú kultúru a umenie dedinského 
ľudu. No i napriek zložitým sociálnym, ekonomickým i politickým pomerom 
v druhej polovici dvadsiateho storočia začína oživovať kultúrno-spoločenská 
činnosť aj v Alekšinciach. Verejný a kultúrny život sa odzrkadľuje aj v živote 
občanov. Najmä divadelná činnosť, pre ktorú tunajšie obyvateľstvo malo 
neobyčajné porozumenie, o čom svedčila hojná účasť občanov na rôznych 
spoločenských podujatiach. Isteže skromné materiálové, finančné a priestorové 
podmienky  vplývali na úroveň kultúrnych podujatí a vybavenosť najmä 
divadelných predstavení. Podľa dobových záznamov na týchto podujatiach mali 
jak samotní ochotníci, ale aj miestni učitelia ako režiséri. Hodno spomenúť miestnu 
učiteľku Zuzanu Kleinovú, ktorá v spolupráci s tunajšou mládežou organizačne 
i odborne pomáhala aktivizovať kultúrno-spoločenskú činnosť.  V ďalších rokoch 
v tejto činnosti pokračovala učiteľka Jolana Malá, v mládežníckej  organizácii 
Viliam Zverina, v športovej organizácii Michal Vatera, Jozef Mesároš  a ďalší. 
O spríjemnenie dlhých zimných večerov sa zaslúžil divadelný  krúžok svojimi 
predstaveniami, o čom svedčia aj dobové fotografie. Účasť na kultúrnom živote 
a spoločenských podujatiach okrem mládežníckej organizácii mali aj starší 
občania, ako napr. Jozef Kováč st.,  Lajko Moder, Štefan Kollár, Ferko Valent, 
z mladších Záhorský, Halmeš, Ľ. Pavlovič, J. Janeček;  z dievčat G. Bušová, M. 
Zelenáková, R. Čerešníková, O. Valková a ďalší známi i neznámi ochotníci 
a členovia mládežníckych organizácii. 

Z dnešného pohľadu ťažko porovnávať spoločenský a kultúrny život na 
dedine. Zmenené spoločenské a politické pomery, odchod mladých ľudí do miest za 
prácou  a ľahšou vidinou života, kultúra a kultúrnosť spoločenských pomerov na 
dedinách bola závislá na finančných a hmotných podmienkach, nedáva dostatočný 
priestor na uplatnenie a pokračovanie v tradíciách spoločenského a kultúrneho 
života na dedine. Pravda, život prináša stále nové požiadavky aj na kultúrnu tvorbu 
a spoločenský život na dedine. Vzhľadom na náročnosť moderného človeka sa 
musia skvalitňovať najmä obsah, formy a pútavosť pri vytváraní vhodných 
organizačných a materiálnych predpokladoch. Pokiaľ v mestách megalomanské  
kultúrne podujatia využívajúc davovú psychózu najmä mladých, sú často-krát 
využívané hlavne na finančný efekt organizátorov za finančnej pomoci sponzorov, 
vidiek tieto možnosti nemá. Občania vidieka sú viac-menej odkázaní  na pasívne 
prijímanie tzv. kultúry papučovej televízie, ktorá využíva nákup filmov 
a programov zo zahraničnej,  najmä západnej filmovej produkcie. Ďalej svojimi 
reprízami zábavných programov z minulého obdobia čiastočne uspokojí starších 
občanov. Naproti tomu mladá generácia hľadá uspokojenie v nespútanej slobode, 
ignorovaní spoločenských pravidiel, v hip-hopovej muzike, maľovanie graffiti, 
často krát končiac v drogovej závislosti. Je na zamyslenie nad súčasnou kultúrou , 
kultúrnosťou a spoločenským životom na vidieku, ale aj v celej našej spoločnosti 
topiacej sa v politickom a spoločenskom marazme obchádzajúc nastolené 
problémy.

Spracoval: Ing. Leonard  BULLA

Kultúrno-spoločenský život 
vidieka včera a dnes

Vážení občania,
schválením Integrovanej stratégie rozvoja územia mikroregiónu 

RADOŠINKA a podpisom zmluvy s Pôdohospodárskou platobnou agentúrou sa 
začali realizovať základné ciele a poslanie MAS OZ Mikroregión RADOŠINKA. 
Na základe zmluvy s PPA boli Miestnej akčnej skupine OZ MR RADOŠINKA na 
programovacie obdobie rokov 2007-2013 schválené finančné prostriedky 
v celkovej výške 2 501 500 Eur. Na chod Miestnej akčnej skupiny je vyčlenených 
415 000 Eur.  Finančné prostriedky vo výške 2 086 500 Eur môžu koneční 
prijímatelia využiť na realizáciu konkrétnych projektov v súlade s aktivitami 
v jednotlivých opatreniach ISRÚ.

V  marci 2011 MAS OZ MR RADOŠINKA vyhlásila dve výzvy na 
predkladanie Žiadostí o nenávratný finančný príspevok z Programu rozvoja 
vidieka SR 2007-2013.

Išlo o Výzvu č. 09/PRV/MAS 09  pre opatrenie 3.4.1 Základné služby pre 
vidiecke obyvateľstvo v celkovom rozpočte 1 176 000 Eur. Oprávnenými 
činnosťami pre toto opatrenie sú: rekonštrukcia a modernizácia rekreačných zón; 
výstavba, rekonštrukcia a modernizácia detských a športových ihrísk, tržníc, 
autobusových zastávok a pod. a výstavba, rekonštrukcia a modernizácia obecných 
stavieb (napr. obecný úrad, kultúrny dom). V tejto výzve bolo predložených  
a Predsedníctvom MAS schválených celkovo 15 projektov.

Vo výzve 10/PRV/MAS 09 pre opatrenie 3.4.2. Obnova a rozvoj obcí  
v celkovom rozpočte 500 000 Eur boli predložené a schválené dva projekty. 
Oprávnenými činnosťami pre toto opatrenie  je výstavba, rekonštrukcia a 
modernizácia verejných priestranstiev a parkov. 

V opatrení 3.4.1. Základné služby pre vidiecke obyvateľstvo pod názvom 
„Environmentálne a kultúrnospoločenské centrum Alekšince“ predložila projekt 
i Obec Alekšince v celkovej výške oprávnených výdavkov  60 133,69 Eur.  
Cieľom projektu je zlepšenie voľnočasovej infraštruktúry obyvateľov obce 
Alekšince, zatraktívnenie územia obce a celkové zviditeľnenie a zlepšenie 
podmienok pre spoločenské a kultúrne vyžitie občanov. Zároveň sa obec stane 
atraktívnejšou nielen pre občanov, ale i pre návštevníkov, ktorí môžu toto centrum 
využívať pre rôzne aktivity.

Medzi ďalšie činnosti MAS OZ MR RADOŠINKA patrí i propagácia 
rozvoja vidieka a vidieckych činností a podpora spolupráce pri obnove a rozvoji 
vidieka na národnej a medzinárodnej spolupráci. 

V rámci týchto aktivít  na základe Výzvy č. 2011PRV/18 vyhlásenej  PPA, 
OZ MR RADOŠINKA predložilo 31.5.2011 2 projekty v opatrení 4.2. 
Vykonávanie projektov spolupráce ( národná spolupráca) pod názvom 
„Zavádzanie regionálneho značenia produktov na nitrianskom vidieku – 
budovanie kapacít“, kde participujeme ako Projektový partner, a projekt 
„Zavádzanie regionálneho značenia produktov na nitrianskom vidieku – tvorba 
regionálnej značky a systému kvality “, kde sme žiadateľom, teda Koordinačnou 
MAS.

Oba projekty sú zamerané na tvorbu regionálnej značky pre výrobky, ktoré 
sú produkované na území nitrianskeho regiónu, napr. poľnohospodárske 
a potravinárske produkty, remeselnícke výrobky a služby. 

Uvedené žiadosti budú vyhodnotené do konca roku 2011.
Aktivity týkajúce sa propagácie a prezentácie územia mikroregiónu 

organizuje a zabezpečuje Kancelária MAS pod vedením Predsedníctva MAS. 
V rámci týchto činností zabezpečujeme poradenstvo, konzultácie, organizujeme 
vzdelávacie a kultúrne podujatia.

V dňoch  16.5.-18.5.2011 sa 5 členov MAS OZ MR RADOŠINKA 
zúčastnilo LeaderFESTu 2011 v historickom meste Štramberk v Českej republike. 
Bola to medzinárodná konferencia zameraná na výmenu skúseností a zručností 
týkajúcich sa programu Leader.

 15.6.2011 bola na návšteve našej MAS zahraničná delegácia z Moldavska. 
Išlo o spoluprácu  MAS OZ MR RADOŠINKA s NS RV ( Národná sieť rozvoja 
vidieka SR)  a hlavným cieľom stretnutia so zástupcami organizácií pôsobiacich 
na vidieku v Moldavsku bola prezentácia našej MAS a prehliadka realizovaných 
projektov na území mikroregiónu.
V dňoch 18.8.-21.8.2011 sa bude konať výstava Agrokomplex 2011 v Nitre. 
Prezentácia bude prebiehať v podobnom duchu ako v roku 2010. MAS OZ MR 
RADOŠINKA bude na výstave reprezentovať 7 speváckych skupín a folklórnych 
súborov a 11 remeselníkov a ľudových umelcov.
 27.8.2011 sa uskutoční v Hruboňove  kultúrna akcia „Rozlúčka s letom so 
slovenskou piesňou“. Ide o stretnutie folklórnych súborov z územia mikroregiónu 

MAS OZ MR RADOŠINKA 
informuje
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Vo d a  j e  p r e  n a š e  t e l o  a b s o l ú t n e  
nenahraditeľná. Naše telo obsahuje až 70% vody, 
ktorú je treba doplňovať, nakoľko nevytvárame 
zásoby. 
Každé tkanivo, orgán, systém a jednotlivé bunky tela 
fungujú iba v tekutom médiu. Cirkulácia krvi nutne 
potrebuje vodu, tak isto sluch, zrak, močové, tráviace a 
ďalšie funkcie sú nemysliteľné bez vody. Voda 
pomáha zbaviť sa organizmu škodlivých, odpadových 
produktov. Bez vody by sme nemohli prehĺtať, 
žmurkať, rozprávať, na jej množstve v tele závisí 
zdravie, všetky fyziologické, ale aj psychické funkcie 
a tým napr. aj dobrá nálada.

S nedostatkom vody sa nedokážeme vyrovnať, 
ale s prebytkom veľmi ľahko – vylúčime ju 
predovšetkým močom, ale aj dýchaním, potením. 
Straty nahrádzame predovšetkým nápojmi a čiastočne 
aj stravou. 

Pitný režim je jedným z najdôležitejších 
opatrení pri úprave spôsobu života. Je dôležité 
prijímať dostatok vody (nie nealkoholických 
nápojov), aby obličky mali možnosť uvoľnené toxické 
látky vylučovať bez rizika poškodenia. Polievky, 
mlieko, káva, zeleninové a ovocné šťavy sa nepočítajú 
do množstva prijatých tekutín.

Nedostatok tekutín – dehydratácia
Nedostatok tekutín spôsobuje narušenie 

viacerých funkcií, zaťaženie obličiek, znižovanie 
výkonnosti, objavujú sa bolesti hlavy, ba môže dôjsť 
až ku zlyhaniu krvného obehu. Keď sa voda z 
organizmu nevylučuje, a teda nezabezpečuje sa 
odvádzanie jedovatých látok, hromadia sa v tele. Preto 
už 20% strata vody máva smrteľné následky. 
Dehydratácia sťažuje pohyb, takže na akúkoľvek 
činnosť treba vyvinúť viac úsilia. Dvojpercentná strata 
tekutín (u 70kg človeka, 1,5 litra) znižuje fyzickú 
výkonnosť o 20%. Ľudské telo sa snaží zabrániť 
dehydratácii zniženým vylučovaním moču. Veľa sa 
tým však nevyrieši, lebo sa zároveň zníži vylučovanie 
jedovatých látok a dochádza k samootrave organizmu. 
Príznaky dehydratácie: suchosť slizníc, únava, 
malátnosť, porucha koordinácie pohybov, pokles 
krvného tlaku, zníženie kožného tonusu.

Čo piť?
Najlepšie proti smädu sú pramenité, balené 

vody, alebo minerálka. Tieto tekutiny nedodávajú 
žiadne kalórie. Prírodne ovocné, alebo zeleninové 
šťavy, riedené dvoma až troma dielmi vody, alebo čaje 
sú veľmi osviežujúce. V čaji, alebo v káve dostáva 
voda rôzne sfarbenie a chuťové vlastnosti. S cukrom, 
alebo s mliekom sa už stáva kalorickým nápojom. V 
poslednej dobe sa preferuje pitie zeleného čaju – 
osvieži, povzbudí, chráni pred predčasným stárnutím, 
aterosklerózou a niektorými nádormi. Pre deti je 
vhodný slabší čaj ochutený pomarančovou, alebo 
citrónovou šťavou, prípadne lyžičkou medu, ale aj 
pestrá škála ovocných čajov. Deti je vhodné navykať 
predovšetkým na ovocie a zeleninu, nie na sladkosti a 
sladené nápoje, kde prevažuje rafinovaný cukor.

Koľko piť?
Najmenej 0,5 litra (maximálne 0,7 litra) na 

každých (aj začatých) 15 kg hmotnosti (70 kg človek: 
70 :15 = 4,7 x 0,5 = 2,3 litra). Zjednodušene: 70 : 30 = 
2,3 litra. V prípade väčších strát vody potením, na 
každý 1 kg úbytku telesnej hmotnosti pri fyzickej 
aktivite, doplniť tekutiny v objeme 4 šálok (spolu 1 
liter). Sledujte si farbu moču čím tmavší, tým horšie 
(ste dehydratovaní – zvýšte príjem tekutín!) z 
cviklovej šťavy, jahôd, čučoriedok, vitamínov B môže 
byť ružový alebo žltý, ale mal by byť číry. 

Kojenec musí denne prijať 120 – 180 ml tekutín na 1 kg 
svojej hmotnosti.
Deti od 1 – 6 rokov potrebujú 100 – 125 ml tekutín na 1 
kg hmotnosti
Do 12 rokov 70 – 100 ml tekutín na 1 kg hmotnosti
Staršie deti a mládež 40 – 60 ml tekutín na 1 kg 
hmotnosti
Dospelý človek 20 – 45 ml tekutín na 1 kg hmotnosti
Ak si predstavíme dospelú ženu, vážiacu 70 kg, 
dôjdeme k celkovému číslu 1,4 – 3,15 litrov tekutín 
denne. Avšak z hľadiska zdravého životného štýlu je 

takéhoto stavu na organizmus a jeho zdravie je z 
dlhodobého hľadiska vyložene ŠKOLDLIVÝ.

Pitný režim – pravidlá
denne prijať 2,5 – 3 l tekutín, leto (podľa 

teploty ovzdušia, času stráveného na slnku) – 5 l 
tekutín, využívať široký sortiment tekutín, 
obmedzovať príjem sladených limonád, ktoré sú 
zdrojom cukru, obmedzovať príjem väčšieho 
množstva perlivých vôd (vyššie množstvo CO2 = 
porucha zažívania)

Pozor!
prírodné minerálne vody majú byť len doplnkom
striedanie jednotlivých druhov minerálnych vôd
optimálny denný príjem je do 0,5 l

Do správneho pitného režimu môžeme zaradiť 
prírodné minerálne vody, minerálne vody zmiešané so 
stopercentými džúsmi v pomere dva diely minerálky a 
jeden diel džúsu, rozličné slabé čaje bez kofeínu, pitnú 
vodu z vodovodu, ovocné nesladené čaje, vodu 
zmiešanú s prírodnými sirupmi. Najlepšie je tieto 
nápoje striedať.

Žiaden z nich by sa nemal piť ľadový, teplota 
nápojov aj v letnom období má byť 12 až 15 stupňov, 
teplota čajov okolo 22 stupňov.

Aké tekutiny by nemali dominovať v našom pitnom 
režime?
1. Samozrejme, že sú to alkoholické nápoje.
2. Ďalej sú to silné čaje a káva (káva pôsobí totiž 
močopúdne a organizmus teda dehydruje).
3. Kolové sýtené nápoje, ktoré smäd nielenže 
neuhasia, ale sú bohatým zdrojom sacharidov, čo  
môže negatívne ovplyvniť našu telesnú hmotnosť. 
Naviac obsahujú rôzne prídavné látky, na spracovanie 
ktorých potrebuje organizmus možno viac vody, ako 
tieto nápoje do organizmu prinesú.

Naučme sa pravidelne piť, skôr ako budeme smädný!!!

Deti a pitný režim
Pre dojčatá je najvhodnejšou tekutinou 

materské mlieko, niekedy sa môže podávať aj slabý 
čaj. Deťom nie je vhodné podávať presladené nápoje, 
ktoré do tela dopravujú nadmerné množstvo cukru. 
Detský organizmus na to môže doplatiť cukrovkou 
alebo zubným kazom. Výborný nápoj pre dieťa je 
prírodná minerálna voda, ktorú môžeme miešať s 
džúsom alebo s prírodným sirupom. Deti sú 
mimoriadne citlivé na stratu vody, znášajú ju oveľa 
horšie ako dospelí. Nebezpečné sú horúčky, 
hnačkovité ochorenia a veľmi teplé počasie, na ktoré v 
rozvojových krajinách ročne zomierajú milióny detí.

Seniori a pitný režim
Organizmus staršieho človeka obsahuje menej 

tekutín - už len okolo 50 percent hmotnosti, u žien ešte 
menej. Obličky pracujú pomalšie a nevedia tak dobre 
regulovať vylučovanie tekutín ako u mladších ľudí. 
Starší ľudia majú často narušenú funkciu smädového 
centra, majú znížený pocit smädu alebo ho nepociťujú 
vôbec, ale tekutinám sa vyhýbajú aj pre iné príčiny 
(napr. pri výskyte prostatizmu u mužov, inkontinencie 
u žien). Preto je potrebné príjem tekutín u seniorov 
sledovať, aktívne im ich ponúkať a urýchlene 
nahrádzať eventuálne väčšie straty pri zrýchlenom 
dýchaní, horúčke, hnačke. 
Najlepším riešením je zostaviť denný pitný plán a 
presne ho plniť. Pre zábudlivých vyrobte špeciálny 
krčah či fľašu s označenými časmi a hladinami, ktoré 
sa majú vypiť.

Pitný režim v chorobe
Ak chcete vyzdravieť, počas choroby si 

dopĺňajte vhodné tekutiny. Pri chrípkach ovocné a 
bylinkové čaje mierne osladené medom, v horúčkach 
je potrebné dopĺňať minerály pitím minerálnych vôd, 
príležitostne aj tých liečivých, s vyšším obsahom 
minerálov.

PRETO SA BEŽTE RÝCHLO, 
ALE RÝCHLO NAPIŤ !!!

Pitný režim

Jún je už tradične mesiacom poľovníctva a 
ochrany prírody. Jeho úlohou je vytvárať kladný 
vzťah k prírode. Celá naša spoločnosť si tento 
mesiac pripomína náš podiel pri ochrane fauny a 
flóry. Pripomeňme si, že teraz je obdobie príchodu 
na svet väčšiny z druhov u nás žijúcich zvierat, a 
preto by sme to spoločne mali v prírode citlivejšie 
vnímať. Podobne ako v máji, venujeme sa 
predovšetkým tomu, aby poľovná zver mala pri 
párení, hniezdení, rodení a odchove mláďat pokoj. 

Pr í roda  j e  p ráve  v  tomto  obdob í  
najzraniteľnejšia. Všetka činnosť človeka v prírode by 
sa mala podriadiť všeľudskému záujmu: Chrániť a 
zveľaďovať životné prostredie tak, aby poslúžilo aj 
budúcim generáciám. Poľovníci nášho združenia 
zhotovili  zásypce, soľníky a kŕmelce po celom našom 
revíri, aby zver v zimných mesiacoch netrpela 
nedostatkom potravy. V tomto mesiaci sa zvlášť 
propaguje význam poľovníctva, vzťah k prírode a 
starostlivosti o zver. Máme záujem, aby mladí ľudia 
pochopili význam poľovníctva a jeho hodnotu. Chceli 
by sme pripomenúť všetkým, čo navštevujú prírodu, 
že nastalo obdobie, kedy zver a jej nové prírastky 
potrebujú dostatok pokoja v našom revíri. Obdobie v 
ktorom momentálne žijeme je charakteristické 

nástupom vedecko-technickej revolúcie, ktorá mení 
život nielen človeka ale aj živočíšstva, a zároveň aj 
ohrozuje prírodné prostredie. Je málo štátov na svete, 
ktoré by sa mohli pochváliť takou úrovňou 
starostlivosti o zver, výsledkami dosahovanými v 
oblasti kynológie, chovu zveri, strelectva, trofejovej 
kvality a pestrosti zveri aká je na Slovensku. Súčasná 
situácia vyžaduje vysoké nároky na jednotlivca, aby 
prírodu ochraňoval, cítil k nej lásku a úctu, aby aj 
budúce generácie mohli využívať všetky bohatstvá 
našej prírody. Príroda je nevyhnutná súčasť nášho 
života na zemi a poskytuje nám všetko čo človek 
potrebuje na prežitie no niekedy si to ani 
neuvedomujeme. Preto sa posnažme aby sme 
spoločnými silami chránili prírodu a jej bohatstvo. 
Lebo ak dokážu rešpektovať zákony prírody zvieratá, 
tak to určite dokážeme aj my. Ak by sme dopustili, že 
na zemi vyschne posledný strom a otrávime poslednú 
rybu tak zistíme, že peniaze sa jesť nedajú a tým by sa  
život na tejto zemi pre človeka skončil. Nech teda 
tohtoročný jún - mesiac poľovníctva a ochrany prírody 
je pre nás všetkých povzbudením aby sme k našej 
prírode, faune a flóre pristupovali s veľkou 
zodpovednosťou a úctou. 

Veľké poďakovanie patrí všetkým aktívnym 
členom nášho poľovníckeho združenia Alekšiniec ako 
aj priateľom poľovníctva, ktorí sa svedomito starajú o 
zveľaďovanie a ochranu nášho genofondu v našom 
poľovnom revíri. Do novej poľovníckej sezóny 
želáme pekné chvíle v lone prírody, relax medzi 
priateľmi, presnú mušku a nezabudnuteľné 
poľovnícke zážitky.

     
Poľovnícke združenie Alekšince

Jún mesiac poľovníctva 
a ochrany prírody
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Rok ubehol ako voda a opäť sme sa spolu stretli na spoločnom podujatí 
venovanom deťom a pre deti. Tento ročník bol pre nás „troška“ iný ako ostatné 
predchádzajúce a to pre to, že tento ročník bol na tzv. „domácej pôde“ konkrétne 
v areály miestneho Kynologického klubu. Náš krúžok mladých priateľov 
poľovníctva pôsobí už štvrtým rokom  so stabilným počtom 10 chlapcov, čo nám 
umožnilo postaviť na tohtoročnom okresnom kole KMPP opäť tri družstvá ako 
jedinému poľovnému združeniu v okrese.

K správnej atmosfére bezpochyby napomohlo aj krásne počasie 
a pohodová nálada medzi jednotlivými členmi družstiev. Ešte pred úvodom som na 
tvárach chalanov videl veľké odhodlanie, chuť dokázať, že každá jedna hodina 
krúžku mala zmysel a snahu dosiahnuť v každej disciplíne maximum. Po 
úvodných príhovoroch pána predsedu PZ Alekšince Jozefa Kováča, pán starostu 
Igora Miškolciho, predsedu novovzniknutej poľovnej komory pán Prof.Ing. 
Imricha Točku, CSc a organizačných opatreniach  zo strany pán Milana Hitku – 
predsedu okresnej osvetovej komisie SPZ OKO Nitra nič nebránilo tomu, aby sa 
jednotlivé družstvá rozbehli ku stanovištiam a súťaž sa mohla začať.

Tak ako to už v živote býva, chalani sa museli popasovať so zložitejšími 
aj jednoduchšími disciplínami, no záverečné hodnotenia dopadli nad naše 
očakávania. V súťaži družstiev v tesnom závese za víťazným družstvom Bagár 
Cabaj skončilo na druhom mieste naše družstvo Alekšince III v zložení: Danko 
Moravec, Erik Koštál a Patrik Krivošík, na tretom mieste skončilo družstvo 
Źirany-Jelenec. V súťaži jednotlivcov v kategórii mladších žiakov obsadil Andrej 
Vašš pekné 3. miesto a v súťaži starších žiakov sme obsadili 3. miesto Dankom 
Moravcom a 2. miesto Patrikom Krivošíkom. Je pravdou to, že tajným želaním 
bolo získať to vytúžené prvé miesto, ale bohužiaľ opäť to nevyšlo i keď na druhej 
strane možno konštatovať, že sa jednalo o najúspešnejší ročník doposiaľ.
Dokonalým zavŕšením peknej spoločenskej akcie bolo príjemné posedenie pri 
chutnom guláši, ktorý všetkým veľmi chutil.

Záverom by som chcel úprimne poďakovať všetkým chalanom za ich 
čas a snahu, ktorú krúžku venovali a neskôr v súťaži zúročili. Touto cestou by som 
chcel mojim mladým priateľom poľovníctva popriať pevné nervy v škole, aby 
vysvedčenie bolo dobré zároveň pekné blížiace sa prázdniny plné zážitkov, nových 
dobrodružstiev.

Lesom, poliam a lúkam zdar!
       Mgr. Richard Ivančo 

„Špeciálne poďakovanie patrí všetkých členom PZ Alekšince a ich 
blízkym, ktorí sa zúčastnili a napomohli k bezchybnému priebehu akcie, 
taktiež miestnemu Kynologickému klubu za zapožičanie areálu pre túto akciu 
a v neposlednom rade pánovi starostovi Igorovi Miškolcimu za jeho 
ochotu, ústretovosť a dlhoročnú podporu a to nielen pri organizovaní 
takýchto akcií.“

Okresné kolo krúžkov  mladých priateľov poľovníctva
„PO STOPÁCH POĽOVNEJ ZVERI“

Alekšince 4.6.2011

Tralaškola je súkromná základná umelecká škola so sídlom na Ďurkovej 
ulici 18 v Nitre. Umelecké vzdelávanie ponúka v štyroch umeleckých odboroch – 
hudobné, tanečné, divadelné a výtvarné umenie.

Pre školský rok 2011/2012 pripravila Tralaškola v spolupráci s Obecným 
úradom a Základnou školou v Alekšinciach  možnosť umeleckého vzdelávania 
priamo vo vašej obci. Otvára jednu triedu scénografického ateliéru pod vedením 
profesionálnej výtvarníčky Sone Mrázovej. Deti vo veku do 14 rokov sa tu môžu 
pravidelne venovať výtvarnej práci s materiálom až po tvorbu rekvizít, scény 
a bábok do predstavenia. Preniknú tak súčasne do sveta výtvarného aj divadelného 
umenia. Vyučovanie prebieha v trojhodinovom bloku raz týždenne 
v popoludňajších hodinách v priestoroch základnej školy. Mesačný poplatok 
vrátane materiálu a pomôcok činí 10€.  Počet miest je obmedzený. Viac informácii 
o škole a výtvarníčke pani Mrázovej získate na:

www.tralaskola.sk         www.sonamrazova.szm.com

Tralaškola priamo vo vašej obci
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Antifutbalový Team

Koncom mája 2011 organizovala obec Alekšince v spolupráci s RZ pri ZŠ 
s MŠ, MKK, Jednotou Dôchodcov a OZ OZŽ deň športu pod názvom "Športom ku 
zdraviu".  Podujatie sa uskutočnilo v príjemnom prostredí kynologického areálu 
a základnej školy. Zúčastnili sa ho takmer 2 stovky detí zo ZŠ, za čo patrí vďaka 
riaditeľovi ZŠ PaeDr. Jurajovi Windischovi a kolektívu pedagogických 
pracovníkov, ktorí akciu vynikajúco pripravili a spropagovali. Pri vyhodnotení bolo 
v rôznych kategóriách odovzdaných spolu 57 medailí. Na stupne víťazov postupne 
vystupovali žiaci umiestnení na prvých troch miestach v behom, súťaží zručnosti, 
štafetových súťaží a pod.

Hod kriketovou loptičkou na cieľ:
1. miesto – Patrícia Plevová   -  7 zásahov
2. miesto – Mária Szombathová  - 5 zásahov
3. miesto – Dominika Zelenáková  - 2 zásahy

Beh na 30 m – mladší žiaci:
1. miesto: Andrej Trnka – 4,68 sek.
2. miesto: Andrej Bulla -   4,88 sek.
3. miesto: Adrián Kravárik  - 5,00 sek.

Hod granátom na cieľ – starší žiaci:
1. miesto: Silvia Gábrišová – 3 zásahy
2. miesto: Ľubomír Babinec – 2 zásahy 
    (rozhodli ďalšie pokusy)
3. miesto: Martin Péli – 2 zásahy

Beh na 30 metrov – mladšie žiačky:
1. miesto: Margita Gundová – 5,08 sek.
2. miesto: Dominika Zelenáková – 5,32 sek.
3. miesto: Kristína Rigová – 5,34 sek.

Beh na 50 m – staršie žiačky:
1. miesto:  Veronika Muziková – 8,06 sek.
2. miesto: Lucia Hudáková – 8,16 sek.
3. miesto: Katarína Podhradská – 8,53 sek.

Beh na 50 m – starší žiaci:
1. miesto: Andrej Tvarek – 7,79 sek.
2. miesto: Adam Sochor – 8,05 sek.
3. mieto: Ľubomír Babinec – 8,14 sek.

Hod kriketovou loptičkou na cieľ – mladší žiaci:
1. miesto: Andrej Trnka – 10 zásahov
2. miesto: Igor Meliš – 9 zásahov
3. miesto: Alan Turanovič – 4 zásahy

Pre zúčastnených členovia MKK v Alekšinciach predviedli kynologické 
ukážky, zadržanie páchateľa a stopovanie. Garantom ukážok bol pán Jozef 
Bohunický. 
    Z radov starších občanov prebehli preteky v streľbe zo vzduchovky, kde sa 
osvedčila presná muška a potvrdilo sa že tí, ktorí boli na vojne, triafajú presne.
    Priateľská atmosféra, zdravý športový duch a dobrá zábava sprevádzali 
súťažiacich po celý deň. V poobedných hodinách sa rozchádzali unavení ale 
spokojní s tým, že urobili niečo pre svoje zdravie. Pri organizovaní ďalších podujatí 
športového charakteru, držíme všetkým organizátorom i účastníkom palce.
Podujatie finančne podporil Nitriansky Samosprávny Kraj.
                                                                   
                   Igor Miškolci                                       PaedDr. Juraj Windisch

Športový deň

Kartová hra mariáš
V našej obci máme významnú osobnosť v kartovej hre „mariáš“. Je ním 

náš bývalý starosta Ján Turánek.  Pravidelne každý rok sa zúčastňuje mariášových 
turnajov, na niektorých získal aj krásne umiestnenia.  V roku 2000 sa stal Majstrom 
Slovenska jednotlivcov v mariáši a v roku 2006 získal titul Majster majstrov 
Slovenska v mariáši.
Prajeme mu do ďalších rokov veľa úspechov v tejto krásnej hre, hlavne zdravia, 
sily a rodinne pohody.

 Igor Miškolci  

Jedná sa o druh stojaci medzi husami a kačicami pochádzajúci 
z Austrálie a Tasmánie. Jedná sa o pomerne veľký druh vtáka čo sa týka telesného 
rámca dospelé kusy dosahujú hmotnosť 6,5kg a rozpätie krídiel 175cm. I keď sa 
jedná o vodného vtáka väčšinu času strávi na súši a iba v ojedinelých prípadoch ide 
do vody čo môžem potvrdiť i zo skúseností získaných chovom tohto zaujímavého 
druhu.
Sfarbenie tela je popolavo sivej farby iba na krídlach sa nachádzajú čierne škvrny 
a chvostové perá sú čierne. Na čele a temene má biele škvrny. Nohy majú dlhé 
s krátkymi ale silnými pazúrmi  a vystrihnutými plávacími blanami, nohy sú 
sfarbené do ružova a blany čierne. Najnápadnejším na ich tele je pomerne krátky 
vysoký zobák pripomínajúci skôr zobák hrabavých vtákov /podľa čoho dostala asi 
aj pomenovanie v čechách  Husice kuří / pokrytý až po špičku krikľavo zeleným 
nadnozdrím . Svojimi chrochtavými zvukovými prejavmi skôr pripomína zvuk 
divej svine.
Zemnárky dospievajú až v 3. Roku života v našich podmienkach dochádza 
k hniezdeniu v zimných mesiacoch január, február  z tohto dôvodu treba aj 
chovateľské zariadenie riešiť tak aby mali vtáky vhodné podmienky na 
reprodukciu. Nakoľko sa jedná o pomerne agresívny druh je vhodné chovať pár 
samostatne najmä čo sa týka obdobia párenia a vodenia mladých.
Samica si robí jednoduché hniezdo na zemi  ak má k dispozícii seno slamu tak si 
vytvorí hniezdo ak nie urobí si plytkú jamku kam znesie 3-6 bielych vajec, na 
ktorých sedí 35 dní . Samec v tomto období stráži teritórium okolo hniezdiska pred 
votrelcami. Vyliahnuté 
mláďatá vodia obaja 
rodičia. 
Zemnárky sa živia 
spásaním krehkých 
zelených výhonkov 
r a s t l í n ,  z r n o m ,  
šrotovanými zmesami 
prípadne varenými 
zemiakmi.
Vďaka svojej smelosti 
hájiť svoje územie 
dokážu zaútočiť aj na 
cudz ieho  č loveka  
z tohto dôvodu ju 
dokonca niektorí ľudia 
chovali ako strážcu 
obydlia. 
Ing. Ján Vencel

Zemnárka krátkozobá
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Dňa 25. júna 2011 sa uskutočnil Letný turnaj v minifutbale o PUTOVNÝ 
POHÁR pod záštitou ZMnS a klubu LAVEJ STRANY. Na turnaji sa zúčastnilo 7 
mužstiev a herný sýstem bol zostavený každý s každým a po odohratí základnej 
časti nasledovalo semifinále a neskôr finále. Počasie až na jednu prietrž mračien 
bolo ideálne k odohratiu 25 kvalitných zápasov . Turnaj bol vedený v duchu fair 
play a počas turnaja nedošlo k vážnejšiemu zraneniu. Víťazom turnaja sa stalo 
mužstvo Antifutbalový Team, ktorý vo finále jednoznačne zdolal  LAVU 
STRANU. Bronzové miesto obsadilo mužstvo Western. Najlepším strelcom 
turnaja sa už druhý rok po sebe stal Peter Daniš. Poďakovanie patrí  všetkým 
účastníkom turnaja.
                                   

Ing. Andrej Lipka (ZMnS)
Anton Kušnír (LAVA STRANA)

Letný turnaj o PUTOVNÝ POHÁR Alekšince 2011

Účinkovanie mužstva „Dorastu“ v končiacej sa sezóne 2010/2011 bez 
nadsádzok a zábran môžeme jednoznačne nazvať ako úspešné!
Pred začiatkom súťaže sa síce veľké ambície do tohto mladého perspektívneho 
mužstva nevkladali, a to z dôvodu odchodu stabilných hráčov kvôli veku a tiež 
príchodom mladých hráčov zo žiackych súťaží. Prognóza bola stanovená na 
celkové umiestnenie do 5. miesta.

Samotná súťaž nám však preukázala skutočnosť, že v mužstve počas 
majstrovských zápasov vyrastajú talentovaní futbalisti, ktorí už teraz v ich 
mladom veku dokazujú svoje odhodlanie presadzovať sa vo futbale 
a s patričnou dávkou odhodlania úspešne napredovať v hráčskej kariére

Potešiteľná  na nich samotných je i tá skutočnosť, že sa dokážu 
prispôsobiť k okolnostiam na hracej ploche a v zápasoch vytvoriť súdržný 
celistvý kolektív. Už počas jesennej časti, ktorú suverénne vyhrali a ako líder 
súťaže sa preukázali kvalitnými výkonmi v zápasoch, tým pádom potvrdzovali 
prečo sú na I. mieste a lákajú na svoje majstrovské zápasy priaznivcov v dosť 
slušnom počte.

V nastolenom trende vstúpili i do jarnej časti, no v nepravú chvíľu - ako 
sa ľudovo vraví, postihlo mužstvo niekoľko neočakávaných zranení hráčov, 
ktorí tvorili kostru mužstva a tým pádom do veľkej miery nastalo i dosť 
závažné oslabenie kvality a sily mužstva, čo sa do veľkej miery odzrkadlilo 
i v celkovom bodovom rozstupe  v tabuľke, ktorý sme mali po jeseni pred 
svojimi prenasledovateľmi, či už Vinodolom alebo Zbehmi.

Do záveru súťaže zostávajú už iba 2 kolá a ako tréner pevne verím, že 
chalani svoje ambície dokážu presadiť už v najbližšom zápase v Lapáši a stanú 
sa víťazmi I.A triedy a tým pádom potvrdia svoju účasť v baráži o postup do 5. 
ligy, ktorá sa hrá 25. júla na futbalovom ihrisku v Nových Sadoch. Víťazi I.B 
triedy Veľké Zálužie  a I.C triedy RK Branč sú už známi. 

Tréner mužstva :  Jaroslav Teplanský
Vedúci mužstva:  Martin Rus
Zdravotník mužstva: Anton Mokošák

Súpiska mužstva „Dorast“ sezóna 2010/2011
Brankár :
Lukáš Mokošák
Obrancovia:
Braňo Arpáš
Stanislav Bako
Andrej Andacký
Patrik Bauman
(kapitán mužstva)
Marek Mokošák
Dominik Mokošák
Andrej Kunocha

Záloha:
Mário Podhradský
Július Škoda
Ján Hudák
Matej Gajdoš
Richard Korchan
Útočníci:
Patrik Moravec
Ľubomír Gajdoš

Futbalové okienko
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V dňoch 8. 6. – 9. 6. 2011 sa v NTC Senec (národné tréningové centrum) konali majstrovstvá Slovenska starších žiakov v malom futbale. Našu školu, obec 
i Nitriansky kraj reprezentovali starší žiaci ZŠ s MŠ Alekšince. Boli to žiaci VIII. A IX. ročníkov:

Radoslav Rigo,
Marek Rigo,
Lukáš Mokošák
Matúš Pleva
Simon Pleva
Patrik Krivošík
Július Škoda
Dávid Vokel
Matej Mrlík
Lukáš Trnka

Fantastický úspech starších žiakov ZŠ Alekšinke na majstrovstvách Slovenska

Podmienky pre také významné podujatie boli vytvorené na veľmi dobrej 
úrovni. Hotel na brehu seneckých jazier sľuboval nezabudnuteľné zážitky. 
Program bol rozdelený na dva hracie dni. Za jednotlivé kraje bolo zúčastnených 
iba 6 družstiev. Družstvá za kraje Trnavský a Košický sa majstrovstiev 
nezúčastnili. A tak pôvodný rozpis z dvoch skupín sa zmenil na systém každý 
s každým.

Účastníkmi majstrovstiev okrem nášho družstva za Nitriansky kraj boli aj 
žiaci ZŠ z Bratislavy (bratislavský), ZŠ z Prešova (prešovský), ZŠ Zvolen 
(Žilinský) a ZŠ Považská Bystrica (Trenčiansky). Až na jednu výnimku všetci 
súperi boli zo športových škôl zameraných na futbal. I preto si umiestnenie na 4. 
mieste veľmi ceníme. Veď od stupňa víťazov sme boli iba málo vzdialení. 
Pripomeniem, že z celkovým víťazom ZŠ Prešov sme prehrali iba o 1 gól – 2 : 3 (po 
vyrovnanom dueli a gólom z jedenástky). S družstvom na 2. mieste Bratislava tiež 
iba o 1 gól – 4:5. So súperom z Ružomberka bola hra našich chlapcov poznačená 
únavou a prehrali sme 0:3. Ale boli i zápasy, kde sme jednoznačne súpera prevýšili 
a zvíťazili so Zvolenom 5:2 a s Považskou Bystricou 6:5. Snahu o čo najlepší 
výsledok prišiel podporiť i starosta obce pán Igor Miškolci. Žiaci počas celého 
turnaja boli slušní a disciplinovaní. Podali veľmi dobrý, kolektívny výkon. Vzorne 

reprezentovali našu 
školu, obec i Nitriansky 
kraj. A nielen na ihrisku, 
ale i mimo neho. Ak 
hodnotím ich celkové 
umiestnenie,  i tam 
možno použiť slová 
chvály. Veď dosiahnúť 
takýto úspech v meraní 
síl tých najlepších je 
ojedinelý, ale verím, že 
nie posledný.
                                                                                                              
              Juraj Windisch
                riaditeľ školy


